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Geachte heer Turksma, 
 
Vrijdag 14 juni 2024 spraken wij elkaar over de jaarcijfers van Stichting Wolderwijs. Aanleiding was 
de motie “Dringende oproep tot ondersteuning bij Stichting Wolderwijs” van Gemeentebelangen De 
Wolden en Groenlinks van 30 mei jl. In deze reactie geef ik de afgesproken aanvullende informatie. 
Deze informatie verstrek ik met spoed opdat het gedeeld kan worden in de collegevergadering van 
dinsdag 18 juni 2024. 
 
Tijdens het gesprek spraken we af dat ik twee punten nader zou uitzoeken en toelichten: 

1. De liquide middelen van Stichting Wolderwijs; 

2. De verhouding tussen de stijging van de Rijksbekostiging en de stijging van de kosten voor 

bestuur en toezicht.  

Daarnaast licht ik in dit verslag graag de stand van het eigen vermogen in verhouding tot een te 

vormen onderhoudsvoorziening groot onderhoud toe, zoals ik in het gesprek ook heb gedaan.  

 

Allereerst spraken we op 14 juni over de stand van de liquide middelen. U opperde daarbij dat de 

stand van de liquide middelen in uw ogen voldoende was om de door de GMR gevraagde extra 

bijdrage te bekostigen. Uw veronderstelling daarbij was dat Stichting Wolderwijs maandelijks 

Rijksbekostiging ontvangt ter hoogte van de uitgaven voor die maand. Die aanname is onjuist. 

Stichting Wolderwijs ontvangt elke maand hetzelfde bedrag vanuit de Rijksoverheid (behoudens 

indexatie in de loop van het jaar) en dient daarom middelen te ‘sparen’ om bijvoorbeeld de extra 

personele uitgaven in de vorm van vakantiegeld en eindejaarsuitkeringen te kunnen bekostigen. Dit 

betekent dat we een hogere stand van liquide middelen moeten aanhouden dan we per maand 

uitgeven om de extra vergoedingen te kunnen betalen aan het personeel. Uit een berekening door 

ons administratiekantoor blijkt dat we van de huidige liquide middelen 75% op korte termijn nodig 

hebben voor betalingen.  

 

Ten tweede zou ik terugkomen op uw veronderstelling dat de Rijksbekostiging in de afgelopen tien 

jaren met 9% en de vergoedingen voor bestuur en toezicht met 67% zouden zijn gestegen. Tijdens 

ons gesprek gaf ik aan dat het genoemde percentage me bevreemdde. Uw berekening heeft u niet 

gedeeld. We hebben daarom een eigen (transparante) berekening gemaakt. De Rijksbekostiging is 

procentueel gezien harder gestegen dan de vergoeding van bestuur en toezicht. In de bijlage vindt u 

een onderbouwing van de berekening. De Rijksbijdrage is tussen 2013 en 2023 gestegen met 60,1% 

(gecorrigeerd voor het gedaalde leerlingenaantal) en de bijdrage voor bestuur en toezicht met 

22,5%. Uw veronderstelling en berekening zijn derhalve onjuist. 

 

 



 

Ten derde licht ik kort de werkwijze rondom de voorziening groot 

onderhoud toe, aangezien dit van invloed is op de stand van het eigen 

vermogen. In het jaarverslag 2023 van Stichting Wolderwijs wordt vermeld 

dat de stichting over een eigen vermogen van ruim 1,4 miljoen euro 

beschikt op 31 december 2023. Uit de begroting 2024 van Stichting 

Wolderwijs blijkt dat we in 2024 wegens opgelegde wet- en regelgeving een 

voorziening dienen te treffen voor groot onderhoud van gebouwen ter 

hoogte van ongeveer €600.000,-. Aangezien er in de begroting tevens 

rekening is gehouden met een tekort als gevolg van de doelmatige 

besteding van het restant van de NPO-middelen á €110.000, is de stand van 

het eigen vermogen aan het einde van 2024 gehalveerd. Hoewel de 

stichting hiermee op dat moment voldoende goede kengetallen laat zien, is 

een extra uitgave van €250.000 financieel onverantwoord.  

 

Deze onderhoudsvoorziening brengt me tenslotte tot mijn laatste punt van reflectie op ons gesprek 

van vrijdag 14 juni jl.: het thema onderwijshuisvesting. Zowel tijdens dit gesprek, als in het verleden, 

heb ik namens Wolderwijs herhaaldelijk aangegeven dat de staat van de huidige gebouwen mede 

debet is aan de financiële uitdagingen voor Wolderwijs. Zoals u weet is de gemeente 

verantwoordelijk voor onderwijshuisvesting en ligt er een verduurzamingsopdracht voor 

maatschappelijk vastgoed, ook vanuit het Rijk. Tijdens het gesprek constateerde u echter dat 

onderwijsinhoud en onderwijshuisvesting binnen uw gemeente bestuurlijk gescheiden zijn tussen u 

en wethouder Haar. U gaf in het gesprek aan dat dit het voor u moeilijk maakt om de vraagstelling 

van de GMR van Wolderwijs integraal te bekijken.  

 

In deze toelichting benadruk ik het belang van integrale afwegingen en collegiaal bestuur hetgeen ik 

ook heb aangegeven in het gesprek met burgemeester Nieuwenhuizen. Ik ga ervan uit dat we op die 

wijze de uitdagingen gezamenlijk het hoofd kunnen bieden. 

 

 
Met vriendelijke groet,  

 
Bas Guchelaar 
Bestuurder   


